
 
4. marts 2020 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål: 

1. Har Naalakkersuisut byggekoncepter klar, således at man kan sikre byggerier af billige 

boliger til de mindrebemidlede?  

a. Hvis ja, hvad er den gennemsnitlige kvm-pris for disse, og hvad vil huslejen ligge 

på? 

b. Hvis nej, hvad viser erfaringerne om prisniveauet for at få lavet sådan et koncept? 

2. Af Sektorplan for Kollegier 2019 fremgår det, at en udvidelse af kollegiekapaciteten med 

cirka 1.119 sengepladser forventes at have en samlet anlægsudgift på omtrent 1,2 mia. 

kr. Er det realistisk, at forvente, at prisen for etableringen af 1.000 boliger vil være at 

sammenligne med prisen for et kollegiebyggeri af 1.119 sengepladser til 1,2 mia.kr.? 

3. Har Naalakkersuisut planer om at bygge ekstraordinære offentlige boliger som sikrer lave 

priser?  

4. Har Naalakkersuisut planer om at opdatere på regelsættet for boligbyggerier, så de 

tilpasses til nutiden? 

5. Har Naalakkersuisut planer om at opdatere på forvaltningen af de eksisterende boliger 

og på forvaltningsmåden? 

6. Har Naalakkersuisut andre oplysninger angående offentligt boligbyggeri? 

 (Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Vi må som folkevalgte ledere på bagrund af vores demokrati, tage et ansvar. Vi kan ikke bare 

acceptere og anskue det som en del af vores livsstil, at der er mange hjemløse. Man kan pege på 

hvem der er skyldige i dette eller ikke. Det vigtigste faktum, som vi alle kan være enige i er: At de 

mindrebemidlede sidder med de hårdeste livsvilkår i vort land.  

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  

 


